

BLESSED LAURA VICUÑA - (1891-1904)

Venerable: 05-6-1986

Beatified: 03-9-1988



From Chile to Argentina

Laura Carmen Vicuña was born in Santiago, in Chile, on the 5th April 1891 to Joseph Domenico and Mercedes Pino. The Vicuña family were Chilean aristocrats, forced into exile by the revolution. They took refuge in Temuco in a poor house, but soon after Joseph Domenico died suddenly, and Mercedes had to take refuge with her two daughters in Argentina. They came to Junín de los Andes. Mercedes came to know the rather pushy Manuel Mora and accepted working for him, but also living with him.

Boarding with the Sisters

In 1900 Laura went to board with her sister Julia Amanda with the Daughters of Mary Help of Christians at their school. She was a model pupil: prayerful, listened to the Sisters, available to her companions, always happy and ready to make sacrifices.

On the model of Dominic Savio

The following year she made her first communion with the same fervour and ideals as Saint Dominic Savio, whom she had taken as a model. She entered the Children of Mary. While one of the Sisters was explaining the sacrament of marriage during catechetics, Laura began to understand her mother's sinful state, and fainted. She also understood because during the holidays on the farm her mother made her pray in secret, and never went to the sacraments. From then on Laura increased her prayers and sacrifices for her mother's conversion. During the holidays in 1902 Manuel Mora threatened Laura's virtue; she firmly refused him, sending him into a rage.

Request denied - prayer for mother

She went back to school as a student assistant, because he would no longer pay her fees. With all her heart she asked if she could become a Daughter of Mary Help of Christians, but she was denied this because of her mother's living in sin. She offered her life to the Lord for her mother's conversion, became more self-sacrificing, and with the consent of her confessor, Fr Crestanello, made private vows. Her health suffered from sacrifices and from other sickness, and she was beaten by Mora for refusing him yet again. On her final night she confided: "Mamma, I am dying! For a long time I have asked Jesus, offering my life for you, so you will return to God... Mamma, before I die will I have the chance to see you repent?"

A prayer answered

Mercedes answered, "I promise I will do what you ask". With this joy Laura died the evening of the 22nd January 1904. Her body lies in the chapel belonging to the Salesian Sisters in Bahía Blanca. At the centenary of Don Bosco's death, this chosen daughter, who had given her life for the virtue dearest to the Master, was proclaimed Blessed.

BEATA LAURA VICUÑA - (1891-1904)

Venerable: 05-6-1986

Beatificada: 03-9-1988



De Chile a Argentina

Laura Carmen Vicuña nació en Santiago, Chile, el 5 de abril 1891 a José Domenico y Mercedes Pino. La familia Vicuña eran aristócratas chilenos, forzados al exilio por la revolución. Ellos se refugiaron en Temuco, en una casa pobre, pero pronto después José Domenico murió repentinamente y Mercedes tuvo que refugiarse con sus dos hijas en Argentina. Llegaron a Junín de los Andes. Mercedes llegó a conocer al Manuel Mora y aceptó trabajar para él, y también viviendo con él.

En pensión con las Hermanas

En 1900 Laura y su hermana Julia Amanda se pensionaron en la escuela de las Hijas de María Auxiliadora. Ella era una alumna modelo: piadosa, ponía atención a las Hermanas, a disposición de sus compañeras, siempre alegre y lista para hacer sacrificios.

En el modelo de Domingo Savio

Al año siguiente hizo su primera comunión con el mismo fervor e ideales como Santo Domingo Savio, a quien había tomado como modelo. Entró con las Niñas de María. Mientras que una de las hermanas estaba explicando el sacramento del matrimonio durante la catequesis, Laura empezó a entender el estado pecaminoso de su madre, y se desmayó. Ella también entendió esto, porque durante las vacaciones en la granja su madre la hacía rezar en secreto, y nunca iba a los sacramentos. A partir de entonces Laura incrementó sus oraciones y sacrificios por la conversión de su madre. Durante las vacaciones de 1902 Manuel Mora amenazó a Laura, ella lo rechazó con firmeza, enviándolo en cólera.

Solicitud denegada - plegaria por la madre

Ella regresó a la escuela como estudiante asistente, porque ella ya no pagaría su matrícula. Con todo su corazón ella preguntó si podría llegar a ser una Hija de María Auxiliadora, pero se le negó debido a la vida de su madre en el pecado. Ella ofreció su vida al Señor por la conversión de su madre, se hizo más abnegado, y con el consentimiento de su confesor, el Padre Crestanello, hizo votos privados. Su salud sufrió de sacrificios y de otras enfermedades, y ella fue golpeada por Mora por negarlo una vez más. En su última noche confidó: "Mamá, me estoy muriendo! Durante mucho tiempo le pedi a Jesús, ofreciendo mi vida por ti, por que regresaras a Dios ... Mamá, antes de morir tendré la oportunidad de ver que te arrepientas? "

Una respuesta a la oración

Mercedes respondió: "Yo prometo que haré lo que me pides". Con esta alegría Laura murió la noche del 22 de enero de 1904. Su cuerpo está en la capilla perteneciente a las Hijas de María Auxiliadora en Bahía Blanca. En el centenario de la muerte de Don Bosco, esta hija elegida, que había dado su vida por la virtud más querida por el Maestro, fue proclamada beata.